
  PROTOKÓŁ NR 8/2024
VIII sesji Rady Powiatu w Bełchatowie

z dnia 27 listopada 2024 roku

BR.0003.12.2024

Obrady rozpoczęły się o godz. 11.00

Radni obecni na sesji:

1. Bakalarczyk Jacek 12. Kępa Ireneusz

2. Bartosik Łukasz 13. Kula Włodzimierz

3. Chrzanowski Marek 14. Malinowski Sławomir

4. Cieślak Jarosław 15. Moszyński Wiesław

5. First Agnieszka 16. Pawełoszek Karolina

6. Herudziński Radosław 17. Pawlikowska Jolanta

7. Janaszewski Jarosław 18. Pędziwiatr Dorota

8. Jasiński Marek 19. Pietras Łukasz

9. Jewgiejuk Krzysztof 20. Stolarczyk Bogdan

10. Kamieniak Anna 21. Wyczachowski Waldemar

11. Karbowniczak Maciej 22. Zatorski Jacek

Radni nieobecni:

1. Joanna Guc

(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu)
(Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu)

Ad 1 Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski powitał zgromadzonych i stwierdził prawomocność
obrad.

Porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie protokołu VII sesji z dnia 30 października 2024 r.
3. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Programu  współpracy  Powiatu

Bełchatowskiego  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2025.

4. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad
i przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych
w  zakresie  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  w  powiecie
bełchatowskim.

5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Powiat
Bełchatowski umowy oświadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego
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z operatorem publicznego transportu zbiorowego na terenie powiatu bełchatowskiego.
6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.
8. Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.
9. Wnioski i oświadczenia radnych.
10. Inne tematy.
11. Zamknięcie obrad.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski zaproponował, by jako punkt 6. wprowadzić do porządku
sesji  „Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  obowiązujących  na  terenie  Powiatu
Bełchatowskiego  w  2025  roku  stawek  opłat  za  usunięcie  pojazdów  z  dróg  i  ich  parkowanie
na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia
pojazdów”.

Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski  poddał  pod  głosowanie  porządek  sesji
wraz ze zmianą zawartą we wniosku Starosty Jacka Zatorskiego.

20 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
1 brak głosu

Zmieniony porządek został przyjęty jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (20)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Sławomir  Malinowski,  Wiesław Moszyński,
Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz  Pietras,  Waldemar
Wyczachowski, Jacek Zatorski

BRAK GŁOSU (1)
Włodzimierz Kula

NIEOBECNI(2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

Ad 2   Przyjęcie protokołu VII sesji z dnia 30 października 2024 r.  

Przy braku uwag  Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał pod głosowanie protokół
VII sesji z dnia 30 października 2024 r.

20 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Protokół został przyjęty większością głosów.
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Wyniki imienne:

ZA (20)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz  Pietras,  Waldemar
Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jolanta Pawlikowska

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

Ad  3   Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Programu  współpracy  Powiatu  
Bełchatowskiego z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność
pożytku publicznego na rok 2025.

Wprowadzenia  do  tematu  dokonała  Główny  specjalista  ds.  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi Monika Selerowicz.

Radny Ireneusz Kępa powiedział, że chciał poprosić w imieniu stowarzyszeń, by przy podziale
środków dla organizacji zaokrąglać kwoty do pełnych setek, żeby ułatwić późniejsze rozliczenia.
Radny  zaapelował  również,  by  dzielić  konkretne  pieniądze  między  konkretne  stowarzyszenia,
ponieważ obecnie za 1000 zł czy 500 zł już niczego się nie zrobi w takich stowarzyszeniach. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Dorota Pędziwiatr poinformowała,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk
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(Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu)
 
Ad  4     Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  zasad  
i  przeznaczenia  środków  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych
w  zakresie  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób  niepełnosprawnych  w  powiecie
bełchatowskim.

Wprowadzenia do tematu dokonała Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Anna Niedbała.

Przewodnicząca  Komisji  Rodziny,  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  Karolina  Pawełoszek
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy braku pytań i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (2)
Joanna Guc, Bogdan Stolarczyk

(Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu)

Ad  5    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Powiat  
Bełchatowski  umowy  oświadczenie  usług  w  zakresie  publicznego  transportu  zbiorowego
z operatorem publicznego transportu   zbiorowego na terenie powiatu bełchatowskiego.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu w Wydziale Komunikacji i Dróg Edyta
Sar.

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Wiesław  Moszyński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”
1 brak głosu
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Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

BRAK GŁOSU (1)
Bogdan Stolarczyk

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu)

Ad 6 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących na terenie powiatu
bełchatowskiego  w  2025  roku  stawek  opłat  za  usunięcie  pojazdów  z  dróg  i  ich  parkowanie
na  parkingu  strzeżonym  oraz  wysokości  kosztów  powstałych  w  przypadku  odstąpienia
od usunięcia pojazdów.

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Referatu w Wydziale Komunikacji i Dróg Edyta
Sar.

Radna Dorota Pędziwiatr zapytała, czy któreś opłaty uległy zmianie?

Kierownik  Edyta  Sar  odpowiedziała,  że  wszystkie  opłaty  i  dodała,  że  stawki,  które  zostały
przedłożone w projekcie uchwały, są zgodne z publikowanym corocznie obwieszczeniem.

Radna Dorota Pędziwiatr zapytała, czy można te zmiany określić procentowo?

Kierownik  Edyta  Sar  odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  pojazdy  do  3,5  tony,  to  zgodnie
z  obwieszczeniem maksymalne  stawki  zostały  podwyższone odpowiednio  o  50  zł  za  usunięcie
pojazdu,  a  także  za  ich  przechowywanie  –  stawka wzrosła  z  666 do 716 zł,  natomiast  za  ich
przechowywanie – z 57 na 62 zł. 

Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Porządku  Publicznego  Wiesław  Moszyński
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Marek Chrzanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.
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Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski, Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk,
Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ireneusz Kępa

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu)

Ad  7    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  
Powiatu Bełchatowskiego na lata 2024-2033.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

21 radnych głosowało „za”
1 głos „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta większością głosów.

Wyniki imienne:

ZA (21)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak, Maciej Karbowniczak, Włodzimierz Kula, Sławomir Malinowski, Wiesław Moszyński,
Karolina Pawełoszek, Jolanta Pawlikowska, Dorota Pędziwiatr, Łukasz Pietras, Bogdan Stolarczyk,
Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ireneusz Kępa

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu)
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Ad 8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 2024 rok.

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Powiatu Magdalena Lipska.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Włodzimierz Kula poinformował,
że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przy  braku  pytań  i  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Marek  Chrzanowski poddał
projekt uchwały pod głosowanie.

22 radnych głosowało „za”
0 głosów „wstrzymuję się”
0 głosów „przeciw”

Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Wyniki imienne:

ZA (22)
Jacek  Bakalarczyk,  Łukasz  Bartosik,  Marek  Chrzanowski,  Jarosław  Cieślak,  Agnieszka  First,
Radosław  Herudziński,  Jarosław  Janaszewski,  Marek  Jasiński,  Krzysztof  Jewgiejuk,  Anna
Kamieniak,  Maciej  Karbowniczak,  Ireneusz  Kępa,  Włodzimierz  Kula,  Sławomir  Malinowski,
Wiesław  Moszyński,  Karolina  Pawełoszek,  Jolanta  Pawlikowska,  Dorota  Pędziwiatr,  Łukasz
Pietras, Bogdan Stolarczyk, Waldemar Wyczachowski, Jacek Zatorski

NIEOBECNI (1)
Joanna Guc

(Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu)

 
Ad 9     Informacje Starosty o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

(Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 

Radny Sławomir Malinowski -  w ciągu minionego miesiąca Zarząd ani razu nie pochylił się  
nad  sprawą  sprawiedliwej  transformacji  regionu  bełchatowskiego.  Na  poprzedniej  sesji
wnioskowano o przygotowanie sprawozdania z działań w tym zakresie. Ciekawość radnych została
spotęgowana  deklaracją  Starosty:  „Jeżeli  chodzi  o  sprawiedliwą  transformację,  też  nie  śpimy,
rozmawiamy, spotykamy się, mamy pomysły”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Agnieszka First -  w przedłożonej  informacji  jest  zapis  
o  spotkaniu,  jakie  odbyło  się  z  Wójtami,  Burmistrzem  i  Prezydentem.  Wiceprzewodnicząca
stwierdziła, że od początku dość krytycznie przygląda się temu, w jaki sposób są dysponowane
pieniądze z funduszu solidarnościowego Gminy Bełchatów. Środki w jakiej wysokości przekaże
Gmina do Powiatu w tym roku? Czy już określiła się w jakim to będzie terminie i czy Powiat ma
pomysł na jakie zadanie zostaną przeznaczone?

Starosta  Bełchatowski  Jacek Zatorski  odnosząc  się  do  wypowiedzi  Radnego  Malinowskiego
powiedział, że  to nie jest tak, że Fundusz Sprawiedliwej Transformacji leży sobie na półce i idzie
się jak do sklepu i kupuje.  To jest proces długotrwały, bardzo złożony. Wiele spotkań odbyło się 
w  tym  temacie  w  ostatnim  czasie.  Zaplanowane  są  kolejne.  Radni  otrzymali  informację,  
że  sprawozdania  z  działań  w  tym  zakresie  będą  przygotowywane  w  cyklu  kwartalnym.  
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W spotkaniach biorą udział różne środowiska. Dotyczą one transformacji gospodarczej, społecznej 
i ekonomicznej regionu. Najbliższe spotkanie jest zaplanowane w Bełchatowie na dzień 11 grudnia.
Starosta  poinformował  również,  że  w  ubiegłym tygodniu  spotkał  się  z  wiceprezesem Polskiej
Grupy  Zbrojeniowej,  a  16  grudnia  odbędzie  się  Rada  do  spraw transformacji   przy  Ministrze
Rozwoju w Warszawie, w której weźmie udział.

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Agnieszka First - z informacji przekazanej na spotkaniu  
z szefami gmin wynika, że z funduszu solidarnościowego Gminy Bełchatów ma być przekazane 
12  mln  zł,  z  tego  milion  złotych  na  szpital  a  pozostałe  11  milionów  na  samorządy  powiatu
bełchatowskiego.

Radny  Sławomir  Malinowski kontynuując  temat  transformacji  powiedział,  że  nigdy  nie
oczekiwał, że efekty mają być zaraz, natychmiast. „To raczej Wy w tamtej kadencji narzuciliście
Zarządowi taką narrację, że oto wystarczy strzelić z palca i stanie się transformacja. Pani Starosto,
my oczekujemy po pół roku Pana rządów, jakiejś skondensowanej informacji, co w zakresie działań
Pana, Zarządu stało się w obszarze transformacji?” Radny poprosił o podanie terminu złożenia
sprawozdania.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Powiatu  Agnieszka  First zawnioskowała,  by  punktem  wyjścia
sprawozdania, co udało się osiągnąć w tej kadencji w temacie transformacji, było podsumowanie
tego, co udało się zrobić w ciągu poprzedniej kadencji.

Radny Sławomir Malinowski przyłączył się do wniosku Wiceprzewodniczącej Agnieszki First.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział, że radni nie mają pytań do sprawozdania, bo nic się nie
dzieje.  Ze  strony  internetowej  można  dowiedzieć  się  jaka  jest  pogoda  i  jakie  są  imprezy,  
a niekoniecznie - co się dzieje w powiecie. 

Ad 10     Wnioski i oświadczenia radnych  .  

Radny Sławomir  Malinowski  -  czy  udało  się  czegoś  dokonać  w  temacie  drogi  powiatowej  
z  Zelowa  do  Kociszewa  przez  Zelówek  i  Bocianichę?  Radny  poinformował,  że  jako
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  wystąpił  do  Zarządu  o  przekazanie  kserokopii  kilku
najważniejszych dokumentów dotyczących zajęcia  pasa drogowego pod inwestycję  realizowaną
przez  Gminę Zelów oraz  kserokopii  dokumentów odbiorowych.  Komisja  spotka  się  4  grudnia.
Radny poprosił, aby te kserokopie do 3 grudnia spłynęły do Biura Rady. Radny zwrócił uwagę,  
że  na  poprzedniej  sesji  prosił  o  przedstawienie  wykazu  honorowych  patronatów  Starosty
Bełchatowskiego w tej  kadencji.  Starosta zapewniał, że przekaże taki wykaz na piśmie, ale nie
dotarł on do Radnego.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski – informacja na temat patronatów została wysłana pocztą.

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński - 31 października upłynął termin ustosunkowania się
firmy Sanel i usunięcia nieprawidłowości na drodze w miejscowości Bocianicha. Żadna odpowiedź
nie  wpłynęła.  Wysłano  drugie  wezwanie  ze  wskazaniem,  że  jeżeli  do  dnia  3  grudnia  
te  nieprawidłowości  nie  zostaną  usunięte,  to  zostanie  wykorzystany  środek  zastępczy  poprzez
znalezienie wykonawcy zastępczego i obciążenie firmy Sanel kosztami. Podobne pismo wyszło  
do firmy z urzędu w Zelowie, z tym, że wyznaczono termin do 6 grudnia. Dokumenty, o które
prosiła  Komisja  Rewizyjna  zostaną  przygotowane.  Na  posiedzeniu  Zarządu  w  dniu  3  grudnia
odpowiedź zostanie przyjęta i skierowana na Komisję Rewizyjną.

Radny Krzysztof Jewgiejuk poinformował, że znów do Zarządu wpłynęła petycja mieszkańców 
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w  sprawie  progu  zwalniającego  w  Zdzieszulicach  Górnych.  Radny  przedstawił  prezentację  
z  dokumentacją  fotograficzną  omawianego problemu.  Zwrócił  uwagę,  że lokalizacja  progu jest
bardzo niefortunna. W jego pobliżu nie ma żadnych budynków użyteczności publicznej jak szkoła,
przedszkole, żłobek, itp. lub przejścia dla pieszych, co mogłoby uzasadniać budowę tego progu. Jest
on wykonany w połowie odległości między jednym przejściem dla pieszych, a drugim. To jest twór
drogowy,  który  w  takim  miejscu  raczej  zastosowania  nie  powinien  mieć,  bo  przy  ruchu
samochodów  ciężarowych  ugina  się  i  powstaje.  Dodatkowo  samochody  ciężarowe
przemieszczające  się  z  pustymi  skrzyniami  ładunkowymi  w  ogóle  nie  zwalniają  i  generuje  
to ogromny hałas. Obciążone samochody ciężarowe zniszczyły ten próg. Wystaje z niego śruba.
Czy  na  pewno  ten  próg  zwiększa  bezpieczeństwo?  Może  dojść  do  rozerwania  opony.  Należy
również  zwrócić  uwagę,  że  podczas  hamowania  i  ruszania  emisja  spalin  do  środowiska  jest
większa.  Intencja  umiejscowienia  progu  na  drodze,  żeby  spowolnić  ruch  jest  jak  najbardziej
szczytna. Tylko czasami jest tak, że zrealizowany pomysł staje się uciążliwy dla otoczenia. Jeżeli
ten próg był warunkiem otrzymania dofinansowania, to może należy się zastanowić, czy nie należy
go przenieść. Mieszkańcy głęboko wierzą, że argumenty znajdą zrozumienie wśród decydentów.
Ich zdaniem dobra wola i życzliwość władz Powiatu wystarczy, by zakończyć ten trudny dla nich
stan i dać im wreszcie długo oczekiwany spokój. 

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski zwrócił  uwagę,  że wcześniejsza petycja
jednego z mieszkańców w tej sprawie została uznana za bezzasadną, ale dobrze że radni są  w stanie
zrewidować swoje poglądy. 

Radny  Sławomir  Malinowski  powiedział,  że  otrzymał  informację,  iż  odpowiedź  w  sprawie
patronatów została  przesłana  emailem.  Radny podziękował  za  informacje  w sprawie  Zelówka  
i  Bocianichy.  Wyraził  nadzieję,  że  uda  się  w  końcu  załatwić  tę  sprawę  z  korzyścią  dla
mieszkańców.

Radny Włodzimierz Kula -  na remontowanej drodze w Nowym Janowie zostały wykonane progi
zwalniające na stałe wkomponowane w masę asfaltową poprzez ułożenie kostki. Nigdy nie uda się
wyeliminować hałasu z  przejeżdżających samochodów ciężarowych,  które mają puste  skrzynie.
Zawsze będą zadowoleni i niezadowoleni.
Radny nawiązując do spotkania z wójtami gmin powiedział, że ponownie podkreśla, iż potrzebny
jest lider który musi ogarnąć wielowymiarowo całość działań na rzecz sprawiedliwej transformacji
dla  regionu.  Dodał,  że  wg jego informacji  Gmina Bełchatów podczas wtorkowej sesji  przyjęła
maksymalny próg dochodu podatku od nieruchomości  od  przedsiębiorców,  co  prawdopodobnie
będzie wiązało się z pozyskaniem znacznych środków finansowych z podmiotów zlokalizowanych
na terenie gminy, głównie od jednego podmiotu. Mimo własnych problemów, które w tej chwili
występują, będzie musiał w przyszłym roku zapłacić kilka czy kilkanaście milionów złotych więcej.
Starosta  z  Zarządem  powinien  podjąć  się  roli  lidera  i  stworzyć  zespół,  który  zajmie  się
transformacją plus kwestiami związanymi z pozyskiwaniem środków unijnych z każdego innego
rodzaju źródła. Raport powinien dotyczyć efektów a nie spotkań. Lepiej, żeby było mniej słów  
a więcej efektów.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Powiatu  Agnieszka  First kontynuując  temat  funduszu
solidarnościowego będącego w dyspozycji Gminy Bełchatów powiedziała, że  po odjęciu jednego
miliona dla szpitala mamy do dyspozycji dla Powiatu i pozostałych gmin powiatu bełchatowskiego
11 milionów, czyli to jest niecałe 2 miliony dla każdego samorządu. Jak to się ma do założeń, które
przyświecały odłączeniu części gminy Kleszczów i przyłączeniu jej do gminy Bełchatów, łącznie 
z  przekazaniem  grubych  pieniędzy?  Miało  być  świetnie  i  cel  był  szczytny,  natomiast  forma
realizacji jest skandaliczna od samego początku i jeśli ona się potwierdzi, to nie można tego tak
zostawić. Tu nie chodzi o prywatne interesy kogokolwiek, tylko chodzi o samorządy. Teraz środki
mają być przekazywane nawet nie decyzją Rady, tylko decyzją Wójta. Jakie ma być przeznaczenie
tych skromnych środków?
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Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski - jeżeli to się potwierdzi i w projekcie budżetu zostaną
zapisane środki w tej  wysokości, to zostanie skierowana do rządu i  do odpowiednich instytucji
informacj o tej sytuacji. Podjęte zostaną rozmowy w celu uregulowania tego, być może w formule
prawnej, by w jakiś sposób powrócić do poprzedniego stanu.

Radny  Jacek  Bakalarczyk kontynuując  temat  bezpieczeństwa  na  drodze  w  Zdzieszulicach
Górnych, podjęty przez Radnego Jewgiejuka powiedział: „Chciałbym się odnieść do drugiej części
planowanej  inwestycji,  bo  mieszkańcy  zwracają się  do mnie  z  tą  kwestią,  gdzie  w poprzedniej
kadencji  trwały  rozmowy.  Myślę,  że  obecny  Zarząd  będzie  je  kontynuował.  Dokumentacja
projektowa jest zakończona od skrzyżowania drogi w Zdzieszulicach Górnych do skrzyżowania  
w miejscowości Kielchinów. Umawiana była taka formuła w porozumieniu z Gminą Bełchatów,  
bo w ówczesnym czasie Gmina Bełchatów prowadziła tam inwestycje kanalizacyjne, które obecnie
są  zakończone.  Studzienki  kanalizacyjne  wystają  i  tworzą  pewne  zagrożenia.  Mam  nadzieję,  
że  Zarząd  Powiatu  podejmie  kolejne  rozmowy z  Gminą  Bełchatów,  bo  takie  były  wcześniejsze
założenia, że po skończeniu kanalizacji będzie kontynuowana realizacja tego zadania. Wspomniano
także o funduszu solidarnościowym, który był także przekazywany przez Gminę w tamtej kadencji.
Też był w porozumieniu z gminą ze wskazaniem na inwestycje, które w ocenie gminy, mieszkańców
gminy, mieszkańców powiatu, w ocenie Zarządu były niezbędne w pierwszej kolejności. Niezbędne
będzie, jeżeli dostaniemy takie środki, aby kontynuacja tej drogi nastąpiła.”
Radny  zawnioskował  do  Zarządu,  aby  w  przyszłym  budżecie  i  przy  podziale  środków
solidarnościowych  uwzględnić  kontynuację  inwestycji  na  drodze  powiatowej  w  miejscowości
Zdzieszulice.

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski odnosząc się do kwestii stanu studzienek po przebudowie
kanalizacji  powiedział,  że jak robi się remont,  to w specyfikacji  zapisuje się, że droga ma być
przywrócona  do  stanu  poprzedniego.  Skoro  wystają  studzienki,  oznacza  to,  że  nie  zostało  to
zrealizowane w sposób poprawny. Ktoś tego nie dopilnował, był kiepski nadzór albo w ogóle go nie
było.

Członek Zarządu Powiatu Marek Jasiński kontynuując temat drogi w Zdzieszulicach Górnych,
powiedział, że dokumentacja i pozwolenie na budowę zostały wydane i trafiły do PZD bodajże  
27  września  br.  To  była  dokumentacja  ZRID  i  postępowanie  trwało  dosyć  długo.  Kosztorys
inwestycyjny tego zadania opiewa na ponad 15 milionów złotych. Wójt  na jednym ze spotkań
mówił o planach włączenia przebudowy tej drogi w budżet na 2025 rok. Oczywiście nie całej, tylko
pierwszego etapu,  bo przy takiej  kwocie będzie konieczność etapowania.  Powiat  zaproponował
podział tego zadania na trzy etapy, czyli ponad 5 milionów złotych na każdy etap. To i tak jest duża
kwota. Przy układaniu budżetu Gmina Bełchatów nie przysłała żadnych propozycji do włączenia
inwestycji  do budżetu Powiatu Bełchatowskiego. Większość z gmin takie propozycje zgłaszała.
Można domniemywać,  że Wójt  Gminy Bełchatów czekał  na swój  projekt  budżetu  i  określenie
wysokości  funduszu  solidarnościowego.  Dopiero  po  nowym  roku  może  przyjść  propozycja
wspólnych  zadań  i  ta  droga  pewnie  znajdzie  się  w  nich.  Trudna  będzie  realizacja  tak  dużej
inwestycji, nawet w podziale na etapy, bez dużego zaangażowania Gminy Bełchatów. Co do stanu
drogi  w  Zdzieszulicach  Górnych  chyba  wszyscy  zgadzają  się,  że  po  wykonaniu  był  on  zły,  
a  po  wykonaniu  kanalizacji  jeszcze  się  pogorszył.  Przebudowa  jest  konieczna,  ale  dyskusja
przetoczy się wtedy, kiedy będzie można dyskutować o środkach, którymi wesprze Powiat Gmina
Bełchatów.

Radny Jacek Bakalarczyk - nie można teraz mówić, że ktoś czegoś nie dopełnił. Stan studzienek
wynika  z  prac  inwestycyjnych.  Radny  Marek  Jasiński  też  brał  udział  w  wyjazdach  w  teren  
w poprzedniej kadencji. Było to w stanie fatalnym, ale kwestie przywrócenia stanu pierwotnego
nastąpiły.  Gmina  naprawiła  tylko  i  wyłącznie  ten  element.  Rozmiar  inwestycji  jest  duży  
i  jak  najbardziej  zasadne  jest  etapowanie,  ale  trzeba  rozmawiać  z  Gminą  Bełchatów,  
a niekoniecznie od razu z Warszawą. „Myślę, że znajdą się też środki rządowe, bo jak Państwo
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chyba pamiętacie, wiele środków rządowych było w tamtej kadencji i były realizowane inwestycje
na terenach powiatu, miasta i gmin.” 

Radny Waldemar Wyczachowski -  dyskutujemy o skutkach, ale  przyczyną tej  sytuacji,  jeżeli
chodzi  o  fundusz  solidarnościowy,  jest  błędna  decyzja  polityczna  i  przekazanie  środków
finansowych  jednej  z  gmin  powiatu  bełchatowskiego.  Radny  powiedział,  że  jest  mieszkańcem
gminy Kleszczów, więc nie jest obiektywny, bo boli go zabranie środków z tej gminy.  Model,
który został zaproponowany, tak zwany fundusz solidarnościowy, jest od samego początku ułomny,
ponieważ  nie  daje  żadnego  sprawiedliwego  podziału  środków.  Radny  zgodził  się  
z Wiceprzewodniczącą First, że sytuacja jest skandaliczna i należy podjąć działania, żeby zmienić
to w jak najszybszym czasie. Środki powinny być dystrybuowane przez lidera, którym powinien
być Powiat Bełchatowski. To jest po prostu rzecz nie do przyjęcia, tym bardziej, że przed Powiatem
są naprawdę duże zadania w związku z transformacją gospodarczo-energetyczną regionu. Radny
zadeklarował wszelką pomoc oraz wsparcie w działaniach.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  First podziękowała  Radnemu  Wyczachowskiemu  
za cenny głos w dyskusji. Zwróciła uwagę, że Gmina Kleszczów, która jest jedną z najbogatszych
gmin w Polsce sama utrzymuje drogi powiatowe na swoim terenie. Powiat nie dokłada Gminie
Kleszczów do dróg powiatowych nawet złotówki. Gmina Bełchatów od kilku lat, czyli po podziale 
i  pozyskaniu  dużych  pieniędzy,  nie  podjęła  się  żadnej  czynności,  mimo  że  jest  w  czołówce
najbogatszych  gmin  w  Polsce.  Dlaczego  nie  możemy  iść  w  tym  samym  kierunku?  W  latach
poprzednich, nawet jeśli Powiat otrzymywał z Gminy Bełchatów pieniądze, to Wójt wskazywał
drogi powiatowe, które powinny podlegać remontom, modernizacjom czy budowie, a nie była to
samodzielna decyzja radnych czy w ogóle Powiatu.  Od początku to działa bardzo źle  i  należy
dokonać zmian.

Członek  Zarządu  Powiatu  Marek  Jasiński -  każdy  z  radnych  ma  swoje  zdanie  na  temat
funkcjonowania  funduszu  solidarnościowego  i  swój  sposób  na  jego  redystrybuowanie  wśród
okolicznych  samorządów.  Ale  nie  jest  to  rola  radnych  powiatowych  i  mogą  sobie  tylko
podyskutować. Zależy to w tej chwili tylko i wyłącznie od Gminy Bełchatów i to z włodarzami  
tej gminy należy rozmawiać.
Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jacka Bakalarczyka Członek Zarządu powiedział, że dwa
razy odbyły się rozmowy z Wójtem Gminy Bełchatów odnośnie inwestycji na tej drodze. Natomiast
na ostatnim spotkaniu z włodarzami nie było Wójta, była tylko Sekretarz Gminy. Powiat zaznaczył
konieczność wielu inwestycji na terenie gminy Bełchatów, w tym także i tej. Z Gminą Bełchatów
jest  trochę  inna  sytuacja,  niż  z  pozostałymi  samorządami,  bo  już  od  kilku  lat  utarło  się  tak,  
że potrzeby i wnioski Gminy Bełchatów wpływają dopiero po uchwaleniu budżetu i wtedy odbywa
się dyskusja, na jakie inwestycje te środki mają być przeznaczone. Wysokość środków w tym roku
budzi niepokój, bo faktycznie po odjęciu miliona na szpital, 11 milionów na 7 gmin i powiat daje
niecałe 1,5 miliona na samorząd. Jeżeli weźmie się pod uwagę, że w tym podziale z wyłączeniem
Kleszczowa bierze udział Powiat Bełchatowski i Miasto Bełchatów, czyli te większe samorządy,  
to  tych  środków  dla  pozostałych  gmin  faktycznie  będzie  niewiele.  Starosta  będzie  na  pewno
rozmawiał z Wójtem odnośnie wykorzystania tych środków w jak największej kwocie na drogi
powiatu  bełchatowskiego.  Remont  drogi  w  Zdzieszulicach  jest  konieczny  i  tylko  poprzez
współdziałanie z Gminą Bełchatów i podział tej inwestycji na etapy, ta inwestycja będzie możliwa
do realizacji.

Radny Jacek Bakalarczyk powiedział, że jako przedstawiciel gminy Bełchatów zwraca uwagę,  
że  w całym procesie  podziału  gmin Powiat  Bełchatowski  nie  odgrywał  znaczącej  roli,  to  były
porozumienia gminne. „Czy my na to mamy wpływ, jakie to są środki? Czy my możemy wywrzeć
nacisk,  ile  te  gminy  mają  nam dać tych  pieniążków? To są  budżety  gmin.  Jeżeli  Państwo są  
w samorządzie i mają doświadczenie przez te lata, to są budżety gmin i to gminy pewne kwestie
poruszają i podejmują decyzję, jakie środki przekazać. (…) padło na sali, że były podjęte działania
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polityczne.  Oczywiście,  tu  się  zgadzam,  to  były  działania  polityczne,  podyktowane  procedurą
składania  wniosków  i  kwestia  rządu  dopełniła  tego  podziału.  I  myślę,  że  w  przedziale  czasu
przyszłościowym też będą podjęte w różnych obszarach jakieś działania polityczne, na które my nie
będziemy mieli wpływu. (…) Zmierzamy w jakąś dziwną skrajność, bo trzeba przewrócić, trzeba
pewne rzeczy odwrócić, zmienić lidera. Nie miałem na to wpływu w tym czasie jako przedstawiciel
Zarządu Powiatu,  ale jako mieszkaniec gminy Bełchatów, muszę zabrać ten głos.  (…) To mam
rozumieć,  że  teraz  trzeba  ten  stolik  wywrócić  i  w  przestrzeni  medialnej  się  okaże,  że  Gmina
Bełchatów będzie najbiedniejszą gminą. (…) Nie braliśmy udziału w tym procesie, a teraz chcemy
się w to zaangażować i Powiat ma odegrać rolę zmiany tego wszystkiego. Wszystko jest dozwolone,
ale w pełnych granicach. Nie można popadać w inną skrajność.”

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Agnieszka First - właśnie dlatego, że Radny Bakalarczyk
był  w  Zarządzie  Powiatu,  to  należy  oczekiwać,  żeby  wiedział  na  jakiej  zasadzie  nastąpiło
odłączenie części gruntów gminy Kleszczów i przyłączenie ich do gminy Bełchatów. „Jaka to była
polityka  i  z  czego  wynikała,  to  Pan  przecież  doskonale  wie,  bo  nie  wierzę,  że  Pan  nie  wie.”
Podstawą do tego podziału było zwiększenie środków, które będą w dyspozycji Gminy Bełchatów,
ale będą przekazywane na rozwój, na inwestycje do pozostałych gmin powiatu bełchatowskiego  
i Powiatu. „Jeśli Pan jest zadowolony z tego, co dzisiaj się dzieje i w jaki sposób jest ten podział, 
to jest Pańska sprawa. Mnie się to nie podoba. Dlatego jestem przeciwna i będę działała przeciwko
takiemu dysponowaniu tymi środkami.”

Radny  Jacek  Bakalarczyk -  „Pani  Radna,  niech  Pani  mi  nie  wmawia,  że  ja  wiedziałem,  
jak wyglądał proces zmiany granic. Wiedziałem tyle, ile wiedziałem z przestrzeni medialnej. Nie
byłem autorem wniosku.  Byłem członkiem Zarządu  Powiatu,  a  Powiat  nie  brał  udziału  w  tym
procesie. I widzę, że Pani ma pewne braki w informacji. I wiele rzeczy się mi osobiście nie podoba,
może mieszkańcom się nie podoba, ale pewne działania, które wynikają ze skrajności, żeby coś
przewrócić, to jest sygnał, żeby się odezwać. A podział jaki jest, nie mam takiej informacji, nie mam
takiego dokumentu, jak ma wyglądać podział tych funduszy, bo nie jestem przedstawicielem Gminy
Bełchatów. Nie jestem pracownikiem tej gminy, abym taką wiedzę posiadał, jak Pani mi pragnie
wmówić, że ja o czymś wiedziałem. Nie wiedziałem, bo nie byłem autorem wniosku podziału gmin,
podziału granic Gminy Kleszczów.” 

Radny Bogdan Stolarczyk - z roku na rok funduszy przekazywanych przez Gminę Bełchatów jest
coraz mniej. A może przyjść taka sytuacja, że Rada Gminy powie, że na ich inwestycje brakuje
środków i powiat oraz gminy nie dostaną ani złotówki. Tak naprawdę to od Rady Gminy Bełchatów
zależy wysokość i  czy w ogóle będą przekazane środki,  a  wiadomo,  że apetyt rośnie  w miarę
jedzenia. 

Członek Zarządu Łukasz Bartosik powiedział, że chce wrócić do początków tworzenia funduszu
solidarnościowego.  Do  całej  kampanii,  która  się  toczyła  wokół  jego  powstania,  a  więc  
do wnioskodawców, do posłów, przede wszystkim jednej z posłanek z naszego terenu, która mocno
za tym lobbowała. Wszyscy włodarze byli przekonywani, że Gmina Bełchatów będzie mecenasem,
który będzie ich reprezentował po to, aby cały powiat bełchatowski stanął na nogi. Był na terenie
powiatu  jeden  włodarz  -  Tomasz  Głowacki  w  Gminie  Drużbice,  który  nie  bał  się  i  oficjalnie
wystąpił przeciwko temu podziałowi, wsparł Gminę Kleszczów i mówił oczywistą oczywistość,  
że w związku z tym, iż w uchwale Rady Ministrów nie było żadnego twardego zapisu mówiącego 
o utworzeniu takiego funduszu, wiadomo było, że zdajemy się tylko i wyłącznie na łaskę Gminy
Bełchatów, jeśli chodzi o podział tych środków. Jeśli chodzi o Gminę Drużbice, przez ten ostatni
rok, kiedy Gmina Drużbice korzystała z dotacji z Kleszczowa to była kwota około 1,2 mln – 1,3
mln. Trzy kolejne lata z Gminy Bełchatów to jest 2,5 mln, 2 mln i w obecnym roku bodaj 1,4 mln.
Wnioskodawcy śmiali  się  „co to są za pieniądze,  my wam damy lepsze”.  W tym roku właśnie
identyczną kwotę otrzymała Gmina Drużbice z Gminy Bełchatów i nikt się nie śmieje, a na pewno
nie wnioskodawcy. A jeśli sprawdzi się, że będzie 11 milionów do podziału, to biorąc pod uwagę

     12



algorytmy, takie Gminy jak Kluki czy Drużbice dostaną około 500 czy 300 tysięcy. Nie taki był
zamysł utworzenia tego funduszu, jak również podziału Gminy Kleszczów. 

Radny Jacek Bakalarczyk -  „zwracam się do Zarządu, do Pana Starosty jako lidera,  bo jest
liderem, bo jest Starostą Powiatu Bełchatowskiego (…) my na to nie mamy wpływu, ale apeluję  
do Pana Starosty, jeżeli będzie kolejne spotkanie z włodarzami, a to jest kwestia gmin, które brały
udział w tym procesie, że Pan przekuje te owocne spotkanie nie tylko na Facebooku, ale w realu, 
bo po to są te spotkania i informuje Pan mieszkańców, że wypracowane są różne stanowiska dla
mieszkańców. To jest  bardzo ważny problem, bo nie ma jeszcze ustalonego budżetu,  czy gmina
mniejsze  środki  daje,  czy  nie  mniejsze.  (…)  Wierzę,  że  Pan na  następnym spotkaniu  z  innymi
włodarzami  podniesie  tę  kwestię  i  przedstawi  na  następnej  sesji  jaki  był  wynik  tych  owocnych
spotkań z włodarzami.”

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski -  dzisiejsza  dyskusja  sprowadziła  się  
do inwestycji, które mogłyby być realizowane w oparciu o tzw. fundusz solidarnościowy, którego
jedynym dysponentem jest Gmina Bełchatów. Przewodniczący podkreślił, że chciałby, by z sali
szedł raczej sygnał koncyliacyjny do współpracy z Wójtem, bo to jego dobra wola i dobra wola
radnych  Rady  Gminy  Bełchatów,  tak  jak  i  radnych  Gminy  Kleszczów,  że  chcą  się  podzielić
środkami.  Ktoś  na  etapie  tworzenia  pewnego  stanu  faktycznego,  stanu  prawnego  używał
argumentów o tym, że będzie dzięki temu „to i tamto” i mogło lec u podstaw decyzji, ale nie zostało
nigdy zapisane. Tak zwany fundusz solidarnościowy jest formułą, delikatnie mówiąc, z zakresu
twórczości poetycko-literackiej. Nazwano to tak, aby pokazać wolę do tego, żeby dzielić się tym,
czym gmina może się podzielić. Tak jak Gmina Kleszczów dzieliła się na zasadzie współpracy  
z poszczególnymi gminami na zasadzie porozumień, tu Gmina „kładzie na talerzu” to, co uważa 
za stosowne. Czy to jest satysfakcjonujące? Z punktu widzenia biorącego każda kwota jest za mała.
Każdy  jest  przekonany,  że  jak  dali  milion,  to  mogli  dać  dwa.  Nie  na  tym to  polega.  Trzeba
uszanować pewien stan faktyczny. Został  on utworzony i  należy mieć nadzieję,  że nie będzie  
w  perspektywie  czasu  kolejnym  rowem  dzielącym  samorządy,  tak  jak  kiedyś  w  latach
dziewięćdziesiątych w początku samorządności powstał konflikt  pomiędzy Miastem Bełchatów  
a Gminą Kleszczów odnośnie dochodów z tytułu kompleksu paliwowo-energetycznego. Do tej pory
ówczesny Prezydent Miasta Edward Olszewski jest uchwałą Rady Gminy Kleszczów persona non
grata  na  jej  terenie.  Do  tego  stopnia  doprowadzono  emocje  dotyczące  funkcjonowania
rzeczywistości,  jaką  stwarza  kompleks  paliwowo-energetyczny.  Trzeba  pamiętać,  że  z  tego
czerpaliśmy jako region przez wiele lat i dziś to wszystko jest zagrożone. Sposób podziału środków
powinien być w jakiś sposób czytelny, a nie uznaniowy, ale skoro jest czasem uznaniowy, to też nie
mamy  wpływu.  Tylko  dzięki  środkom  z  dochodów  własnych,  możemy  mówić  o  rozwoju,  
o  inwestycjach,  ponieważ  dotacje,  subwencje,  to  wszystko  są  kwoty  znaczone  i  trzeba  
je dedykować na to, co jest zadaniem ustawowym. 

Starosta Bełchatowski Jacek Zatorski poinformował, że w uzgodnieniu z Przewodniczącym sesja
budżetowa planowana jest na 18 grudnia, a 19 grudnia o godzinie 16.00 odbędzie się spotkanie
świąteczno-noworoczne w auli ZSP 1, na które serdecznie zaprasza radnych.

Ad 11     Inne tematy.  

Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chrzanowski poinformował,  że  wpłynęła  informacja  
z Urzędu Skarbowego odnośnie oświadczenia majątkowego jednego z radnych.

Radna Karolina Pawełoszek skierowała informację do mieszkańców powiatu bełchatowskiego,  
że  zostały podjęte działania w sprawie likwidacji szkoły w miejscowości Lubiec i w miejscowości
Osiny w gminie Szczerców. Radna dodała, że wie, iż są to zadania gminy, ale została wybrana  
do Rady Powiatu z tego okręgu i  wspiera mieszkańców w działaniach.
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Radny  Jacek  Bakalarczyk powiedział,  że  jako  przedstawiciel  klubu  radnych  Prawa  
i Sprawiedliwości chciałby się odnieść do zaproszenia na spotkanie. Tradycją zawsze było, że są 
to spotkania wigilijne. „Nie wstydźmy się, nie wstydźmy się jako Polacy, żebyśmy mogli tam, gdzie
pracujemy stworzyć tę Wigilię. Wydaje mi się, że pracownicy też oczekują, żeby taka Wigilia była 
w zakładach pracy. Spotkania świąteczno-noworoczne będą trwały po świętach, przez cały okres
karnawałowy. Nie wstydźmy się naszej Wigilii, naszych wartości.”

Ad 12   Zamknięcie sesji.  

O  godzinie  12.40 Przewodniczący  Rady  Powiatu  Marek  Chrzanowski  zamknął  
VIII sesję Rady Powiatu w Bełchatowie. 

                 Przewodniczący Rady Powiatu

                                                                                        

Marek Chrzanowski

Protokołowały:

pkt 1-8 Kamila Slavynska

pkt 9-12 Joanna Pęciak

     14


